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Referat	af	
	

Selskabets	ordinære	generalforsamling	2023,	
som	blev	afholdt	torsdag	2.	marts	kl.	18.30	i	Medicinsk	Museion.	

	
Dagsorden	
1.	Valg	af	dirigent	og	valg	af	referent.	
Malthe	Kouassi	Bjerregaard	blev	valgt	som	dirigent	og	konstaterede,	at	generalforsamlingen	
var	rettidigt	indkaldt.	
Hans-Otto	Loldrup	blev	valgt	som	referent.	
	
2.	Beretning	fra	bestyrelsen	ved	formand	Jesper	From.	
Det	var	Jesper	Froms	første	år	som	formand	–	og	det	første	år	i	længere	tid	uden	corona-
restriktioner.	
Selskabet	har	pt.	206	medlemmer.	
	
Der	er	i	årets	løb	afholdt	følgende	videnskabelige	møder	og	andre	aktiviteter:	
	
16.	marts:	Skydsgaard:	Den	glemte	epidemi	og	en	400års	fødselsdag	
25.	april:	Torsten	Lang-Jensen:	Når	tiden	tæller	
11.	maj:	Markil	Gregersen:	Retsmedicin	gennem	1000	år	
8.	oktober:	Omvisning	på	de	veterinære	samlinger	
12.	oktober:	Bo	Netterstrøm:	Stressens	historie	
3.	november:	Jesper	Brandt	Andersen	og	Poul	Kruse:	Forordning	om	medicis	oc	apotecker	
fylder	350	år	
	
Bestyrelsen	har	i	sommeren	2022	udsendt	meddelelse	til	medlemmerne	og	bedt	om	evt.	
forslag	til	forandring.	Der	kom	blot	to	tilbagemeldinger	og	ingen	kommentarer,	der	kan	
begrunde	ændringer	i	selskabets	virksomhed.	
	
Under	debatten	om	beretningen	fremkom	bl.a.	disse	forslag	til	at	højne	aktivitetsniveauet:	
a.	Medicinhistorie	er	populært	blandt	studerende,	derfor	giver	det	god	mening	at	have	tilbud	
til	denne	gruppe.	Pt.	bruges	selskabets	Facebookside,	og	bestyrelsesmedlem	Maria	Greibe	
Christensen	vil	forsøge	at	hverve	studerende,	når	hun	skal	være	tutor	i	historie	på	Køben-
havns	Universitet.	
b.	Forsøg	med	andre	mødetidspunkter	og	-steder.	Bestyrelsen	vil	fra	næste	møde	afprøve	
Lægeforeningens	mødesal	i	Domus	Medica	for	at	vurdere	medlemmernes	reaktion.	
c.	Journalist	Claus	Larsen,	Ugeskrift	for	Læger,	tilbød	at	uddele	flyvers	for	selskabet	ved	
relevante	arrangementer.	Bestyrelsen	vil	fremstille	disse.	
d.	Flere	deltagere	foreslog	mere	samarbejde	mellem	de	videnskabelige	selskaber	ved	ar-
rangementer	om	emner	af	fælles	interesse.	
	
3.	Aflæggelse	af	regnskab	ved	Mette	Katrine	Jensen.		
Regnskabet	var	afsluttet	31.12.2022.	Kassereren	anvender	Dinero	til	bogføring.	
Årets	resultat	er	-	18.649	kr.	pr.	31.12.2022	
Saldoen	på	DMHS-konto	er	208.813	kr.	pr.	31.12.2022	
	
 



4A.	Beretning	fra	revisorerne.	
Regnskabet	blev	godkendt.	
	
4B.	Opdatering	angående	den	verserende	svindelsag	med	Ulrik	Bak	Kirk.	
Politiet	er	kontaktet	pr	mail	i	januar	2023,	men	de	har	desværre	ikke	kigget	på	sagen	endnu.		
Til	trods	for	at	anmeldelsen	blev	indsendt	i	januar	2020.		
Selskabet	har	i	januar	2023	kontaktet	yderligere	to	advokater	for	at	få	deres	vurdering	af	
sagen.	Ifølge	deres	rådgivning	må	vi	dog	væbne	os	med	tålmodighed.	
	
5.	Budget	med	forslag	til	kontingenter.	
Der	var	ingen	ændringer	i	kontingentsatserne.	
	
6.	Behandling	af	forslag	fra	bestyrelsen.		
Forslag	1:	
Selskabets	vedtægter	tilføjes	følgende	til	paragraf	7.	
§7.	Bestyrelsen	består	af	en	formand	og	fra	fire	til	seks	medlemmer,	der	vælges	på	
generalforsamlingen.	Formanden	vælges	for	sig.	Alle	valg	gælder	for	tre	år.	Umiddelbart	
genvalg	kan	finde	sted	en	gang.	I	tilfælde,	hvor	ingen	melder	sig	som	kandidat	til	
bestyrelsesvalget,	kan	det	pågældende	bestyrelsesmedlem,	hvis	funktionstid	er	
udløbet,	vælges	for	yderligere	1	år.	
Begrundelse:	Selskabet	vedtægter	har	den	indbyggede	mekanisme,	at	intet	almindelig	
bestyrelsesmedlem	kan	”gro	fast”.	Bestyrelsen	mener,	at	intentionen	bag	er	god,	men	at	det	
ofte	i	praksis	giver	problemer,	da	der	sjældent	står	medlemmer	i	kø	til	at	blive	valgt	til	
bestyrelsen.	Det	gør	selskabet	lidt	sårbart,	hvilket	denne	tilføjelse	skal	ændre	på.	
	
Forslag	2:	
Selskabets	vedtægter	tilføjes	følgende	til	paragraf	7.	
§7.6	Ved	generalforsamlingen	vælges	op	til	2	suppleanter	til	bestyrelsen.	
Suppleanterne	vælges	for	1	år	ad	gangen.	Suppleanterne	vælges	som	henholdsvis	1.	og	
2.	suppleant.	Skulle	der	udtræde	et	medlem	af	bestyrelsen	i	årets	løb	indtræder	1.	
suppleanten	på	det	udtrådte	medlems	plads.	Udtræder	yderligere	et	medlem,	
indtræder	2.	suppleanten	tilsvarende.	Når	suppleanten	indtræder	i	bestyrelsen,	skal	
den	pågældende	bestyrelsespost	besættes	ved	valg	på	den	førstkommende	ordinære	
generalforsamling.	Suppleanter	kan	uden	stemmeret	deltage	i	bestyrelsesmøder,	når	
det	bestemmes	af	bestyrelsen.	
Begrundelse:	Selskabets	vedtægter	angiver	ingen	mulighed	for	suppleanter,	og	dette	vil	
bestyrelsen	rette	op	på.	
Vedtægtsændringer	kan	kun	ske	med	2/3	majoritet	blandt	tilstedeværende	ved	to	på	
hinanden	følgende	generalforsamlinger,	hvoraf	den	ene	skal	være	en	
ordinær	generalforsamling.	(Vedtægter	§	11).	De	to	forslag	til	ændring	af	vedtægterne	skal	
derfor	igen	til	afstemning	til	generalforsamlingen	i	2024,	før	de	er	gældende.	
	
Begge	forslag	blev	enstemmigt	vedtaget.	
	
7.	Behandling	af	eventuelle	forslag	fra	medlemmer.	
Der	var	ikke	indkommet	forslag.	
	
8.	Valg	til	bestyrelsen.	
Forlægger	Hans-Otto	Loldrup	blev	valgt	i	2020.	Han	genopstillede	og	blev	valgt.	
Historiker	og	kurator	Malthe	Kouassi	Bjerregaard	blev	genvalgt	i	2020	og	kunne	derfor	ikke	
genvælges.	
Den	hidtidige	suppleant	Susanne	Bülow	stillede	op	til	en	bestyrelsespost	og	blev	valgt.	
Erik	Jansen	blev	valgt	som	bestyrelsesmedlem.	



9.	Valg	af	to	revisorer.	
De	to	revisorer	blev	genvalgt	
	
10.	Eventuelt.	
Der	var	ingen	bemærkninger	under	dette	punkt.	
	
---	
	
Forfatter	Helle	Juhl	holdt	kl.	19.30	foredraget	»Jutlandia	–	krig,	kald	og	kærlighed«,	hvorefter	
selskabet	bød	på	en	forfriskning. 


